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 ‘Duurzaam leven goed voor onszelf
en de wereld om ons heen’ 

Bespaarhuis Goes: informatiecentrum voor duurzaam 
wonen.

De energieprijzen gaan door het dak en iedereen 
ziet dit terug in de energierekening. Besparen en 
slim omgaan met energie loont dus de moeite. Maar 
waar begin je? En wat is er allemaal mogelijk? In het
Bespaarhuis van de gemeente Goes vind je antwoord 
op allerlei vragen over duurzaam wonen en leven. 

“We vinden het belangrijk om als gemeente Goes inwoners en
bedrijven te helpen om te verduurzamen”, zegt Joan Veldhuizen, 
wethouder van de gemeente Goes. We spreken haar in het Goese 
Bespaarhuis samen met Arne Dorleijn, beleidsmedewerker klimaat, 
energie en duurzaamheid. “Gelukkig is bijna iedereen doordrongen 
van de noodzaak om duurzaam te leven. En niet alleen omdat dit 
geld oplevert. Ook omdat het goed is voor onszelf en de wereld om 
ons heen.”

Joan ziet dat steeds meer mensen bewuste en duurzame keuzes
maken. “Er zijn tal van mogelijkheden en subsidies. Dit maakt het 
niet altijd eenvoudig om aan de slag te gaan. Als je online naar
informatie zoekt, zie je soms door de bomen het bos niet meer. 
Daarom vinden wij het belangrijk om onze inwoners hier een
handje bij te helpen. Dit doen we in het Bespaarhuis.”

Inspiratie en advies op maat

Arne vertelt: “In het Bespaarhuis zien inwoners hoe duurzame
oplossingen er in het echt uitzien, zoals isolatiematerialen en
verschillende soorten zonnepanelen en warmtepompen. Ook de 
tuin aan de voorzijde is klimaat- en insectvriendelijk ingericht. We 
hopen zo onze inwoners te inspireren en op weg te helpen met het 
verduurzamen van hun woning. We geven onafhankelijk advies. Wat 
is bijvoorbeeld het beste voor jouw huis? En welke subsidies kun je 
aanvragen?”

Leren van elkaar

Het Bespaarhuis heeft ook nog andere functies. Joan: “We willen 
onze bewoners stimuleren om kennis, ervaring en duurzame tips 
met elkaar te delen. Daarom is er in het Bespaarhuis een ruimte 
– het ‘deellokaal’ - beschikbaar waar inwoners en organisaties een 
duurzame workshop, lezing of bijeenkomst kunnen organiseren. 
Iedereen kan hier gebruik van maken, zolang het maar binnen het 
thema duurzaamheid past en niet commercieel is. Ook scholen zijn 
welkom. Daarnaast organiseren wij zelf regelmatig thema-avonden 
over onder andere verschillende subsidies, isoleren, warmtepompen 
en groene daken.”

Regentonnenactie en groene daken

Behalve de landelijke en regionale subsidies stelt de gemeen-
te Goes ook zelf geld beschikbaar voor het verduurzamen van 
huis en tuin. Arne: “We zijn weer bezig met een regentonnenactie.
Inwoners van de gemeente Goes kunnen met korting een regenton
bestellen. Zo kunnen zij op een laagdrempelige manier een positieve
bijdrage leveren aan het klimaat én water besparen. Verder heb-
ben we een subsidieregeling voor groene daken, waarmee inwoners 
zelf een groen dak kunnen aanleggen op hun woning. Met dit soort 
acties en initiatieven willen we onze bewoners aanmoedigen om met
duurzaamheid aan de slag te gaan.”

Het Bespaarhuis vind je aan de Lijnbaan 14 en is iedere dinsdag 
tussen 15:00 en 20:00 uur open. Je kan hier zonder afspraak
binnenlopen. Wil je meer weten over de activiteiten in het 
Bespaarhuis, zoals de thema-avonden of de regentonnenactie?
Of wil jij iets organiseren in het deellokaal?
Kijk dan op de website www.goes.nl/bespaarhuis.

Arne Dorleijn en Joan Veldhuizen

Het Bespaarhuis aan de Lijnbaan 14 te Goes





‘Verduurzamen wordt heel normaal’ 

“De afgelopen jaren constateer ik een groeiende 
waardering voor verduurzamen.
Steeds meer inwoners, bedrijven en organisaties zien 
dat verduurzamen noodzakelijk is om klimaatveran-
dering tegen te gaan en tegelijk dat het helpt om de 
energiekosten te beheersen. Dat is mooi! Het is nu 
zaak om daarop verder te bouwen. Natuurlijk moet 
daarvoor nog veel geregeld worden en dat vergt nog 
de nodige investeringen, maar het is inmiddels voor 
iedereen duidelijk dat we daarmee bijdragen aan een 
betere wereld.”

Gedeputeerde Jo-Annes de Bat is enthousiast over waar de Provincie
Zeeland staat op het gebied van energietransitie. “Vergeleken met 
vijf jaar geleden hebben we een gigantische stap gemaakt. Vrijwel 
iedereen is zich inmiddels bewust van de gevolgen en kosten van 
fossiele energie. Je ziet de vraag naar zonnepanelen en isolatie-
programma’s sterk stijgen, óók in Zeeland.  We bieden bovendien 
volop mogelijkheden om die eerste stap richting verduurzaming te 
zetten. Bij diverse loketten kunnen mensen informatie halen, er zijn 
subsidiemogelijkheden, sommige gemeenten verstrekken leningen 
en tal van bedrijven kunnen advies op maat geven. Het gaat heel 
snel nu, zéker op de particuliere markt.” 

Elektrificatie het sleutelwoord 

De Nederlandse industrie draait van oudsher op een combinatie van 
aardgas en grote hoeveelheden restgassen. Om ook de industrie te 
verduurzamen en de CO2-uitstoot volgens de doelstellingen van het 
Klimaatakkoord terug te brengen, zijn flinke stappen nodig. Elektri-
ficatie is daarbij het sleutelwoord. “Ook binnen de Zeeuwse industrie 
is de bewustwording groot. Bovendien zijn er al flinke stappen ge-
zet richting planvorming. Die zogeheten roadmaps  liggen klaar om 
uitgevoerd te worden. Daarvoor is steun van het Rijk noodzakelijk.” 

Groene waterstof

De gedeputeerde is positief over de rol die waterstof gaat spelen 
in de energietransitie. Hij ziet een duidelijke rol weggelegd voor de 
Provincie Zeeland om daarin een voortrekkersrol te spelen. 
“Zeeland is het grootste cluster van Nederland als het gaat om grijze
waterstof. In Smart Delta Resources (SDR) bundelen energie- en 
grondstof-intensieve bedrijven in de Vlaamse- en Nederlandse 
Schelde-Deltaregio de krachten. Een van hun programma’s heeft 
als doel het grootste waterstofcluster van de Benelux te helpen 
verduurzamen door te investeren in schone, groene  waterstof. De 
plannen zijn er; het is nu tijd dat het daadwerkelijk van de grond 
komt. Daarvoor moet de investeringscapaciteit van de bedrijven
samenkomen met de ambitie van het Rijk. Ik verwacht dat we daar 
komend jaar flinke stappen in kunnen zetten.”

Aandacht voor mkb

In de ogen van De Bat verdient het Zeeuwse mkb meer aandacht 
als het gaat om de energietransitie. Doordat deze sector door de 
coronapandemie al veel voor haar kiezen heeft gekregen, loopt ze 
enigszins achter. “We hebben natuurlijk diverse investeringsmaat-
regelen beschikbaar voor het mkb en via het loket Zon op Dak
ondersteunen we mkb-ers bij het plaatsen van zonnepanelen. 
Verder onderzoeken we de mogelijkheid van een Zeeuws onder-
nemersloket, waar ondernemers terecht kunnen met vragen over 
verduurzamen. Dit is ook in veel gemeenten lokaal geregeld. We 
zetten met andere woorden de komende tijd in op meer aandacht 
voor de energietransitie binnen het mkb.”
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Door haar werk bij DELTA Energie heeft Maike Verstraete
veel te maken met duurzame energie en de duurzame 
keuzes die woningeigenaren kunnen maken. Sinds vorig 
jaar wordt haar eigen woning verduurzaamd. Dit traject 
wordt door DELTA Energie vastgelegd en gedeeld. “Ik weet 
uit ervaring hoe lastig het is om keuzes te maken. Isolatie,
warmtepomp, triple glas; waar moet je beginnen? Juist 
daarom wilde ik onze ‘verduurzamingsreis’ delen om 
anderen op weg te helpen.”

Samen met haar partner Koen Hamelink en hun drie dochters woont 
Maike in Zaamslag. Ze hebben een vrijstaande woning, die dateert 
uit 1928. Daar zijn vanzelfsprekend flink wat verduurzamingsmaat-
regelen mogelijk. Om die goed in beeld te krijgen, starten Maike en 
Koen met een gesprek met een energie-adviseur. “Met hem hebben 
we de mogelijkheden doorgenomen, maar ook onze wensen. Uit het 
gesprek kwam naar voren dat isolatie een goed startpunt zou zijn.”

Maatwerk advies

Doordat DELTA Energie samenwerkt met ISOenergy, was de stap om 
contact op te nemen met dit Zeeuwse isolatiebedrijf snel gezet. 
Maike is enthousiast over de manier waarop zij en Koen bij hun 
keuzes werden begeleid. “De adviseur van ISOenergy kwam naar 
ons toe voor een intakegesprek. Dat vonden we beiden erg prettig. 
Hij heeft het hele huis grondig bekeken, werkelijk van kelder tot 
zolder. Met een endoscoop keek hij zelfs in de muren om te zien wat 
de staat was. Leuk was dat wij via zijn telefoon konden meekijken.  
Zo kwam hij tot een gericht advies, namelijk spouwmuurisolatie. 
Helaas was vloerisolatie niet mogelijk. Wel gaf hij de tip om een 
vloerkleed te leggen, zodat de vloer comfortabeler aanvoelt. Ook 
adviseerde hij ons om te ventileren op de kamer, waar we kampten 
met vochtproblemen. Dat was voor mij een echte eye opener; dat 
helpt namelijk echt heel goed.”

Isolatie direct voelbaar

Kort na het intake gesprek ontvingen Maike en Koen een offerte
en een paar weken later was het zover. Maike: “Ik vond het
fantastisch. Er reed zo’n grote vrachtwagen van ISOenergy het klein 
dorp Zaamslag binnen. Tal van mensen kwamen kijken wat er ging
gebeuren.” Het werk zelf verliep volgens Maike heel voorspoedig. 
“Volgens mij hebben ze op ongeveer 130 plaatsen gaatjes gemaakt in 
de buitenmuur en daar de EPS-parels en lijm naar binnen gespoten.
Alles is vervolgens keurig afgewerkt. Je ziet er echt niets van! Het 
allerfijnste was wel dat we ’s avonds direct het verschil merkten. De 
vochtige kou die altijd in het huis hing, was verdwenen. Inmiddels 
merk ik dat we de thermostaat gemiddeld twee graden lager zetten 
dan voorheen.”

Hulp bij subsidieaanvraag

Om gebruik te maken van de subsidiemogelijkheden voor isolatie-
maatregelen hebben Koen en Maike een beroep gedaan op de
adviseur die ISOenergy aanbiedt. Ook dat liep op rolletjes. “Het is een 
kwestie van de factuur, een betaalbewijs en enkele foto’s opsturen
 en zij regelen het voor je. Daar betaal je dan een klein bedrag voor”, 
aldus Maike, die enorm enthousiast is over deze eerste stap in hun 
‘verduurzamingsreis’. “Het is erg leuk om te doen, vind ik.  Onze
volgende stap wordt het vervangen van de cv-ketel en het dichten 
van kieren en gaten. Zo werken we stap voor stap aan de  verduur-
zaming van ons huis.”

‘De thermostaat staat nu
gemiddeld twee graden lager’ 

de zeeuwse duurzaamheidskrant 2023 7

Maike Verstraete met haar gezin (foto Evert van Moort voor DELTA)













‘Isolatie van dak, vloer en spouw
         mét subsidie’ 
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Minder stookkosten en een lekkerder leefklimaat?
Isoleer je huis dan op drie plekken, bij dak, muur en vloer, 
vertelt Elmer van Gurp. Hij is de eigenaar van ISOenergy, 
dat onlangs een nieuwe vestiging in Heinenoord opende.

Huiseigenaren hikken soms erg tegen isolerende maatregelen aan. 
Vaak omdat ze tegen de kosten opzien. Vanwege de gigantische gas-
prijzen van de laatste tijd en de aantrekkelijke overheidssubisidies,  
tot 30 procent, is de isolatie van dak, vloer en spouw tegenwoordig 
echter aantrekkelijker dan ooit. Volgens Elmer van Gurp heb je de 
investering binnen enkele jaren terugverdiend. “Bovendien geniet je 
al die tijd van een veel lekkerder leefklimaat, stijgt je huis in waarde 
én verkoop je het veel makkelijker doordat kopers meer en meer op 
het energielabel van een woning letten.”

 
 

Dakisolatie

Om te laten zien wat ISOenergy voor een huiseigenaar kan
betekenen, begint Elmer bovenaan, bij het dak. “We richten ons op de 
binnenzijde van het dak en werken daar met Supafil Timber Frame 
van Knauf. We bevestigen een soort stevig, plastic folie tegen de nok 
en spuiten dat vol met inblaaswol, dat zelfs de kleinste hoekjes en 
de vreemdste vormen bedekt. Zo voorkom je warmteverlies.”
Hoe de bewoner de afwerking precies wil hebben, dat is aan hem, 
vertelt Elmer. “In het adviesgeprek dat we voeren, vragen we wat 
de wensen zijn. We kunnen iemand volledig ontzorgen door én
eventuele sloopwerkzaamheden uit te voeren én de isolatie aan 
te brengen én alles af te timmeren én te verven, maar als iemand 
zelf wil slopen en/of verven is dat natuurlijk ook prima. Wat iemand 
ook kiest: onze dakisolatieoplossing levert zo’n 30 procent energie-
besparing op.”

Spouwmuurisolatie

Ook in het geval van spouwmuurisolatie vindt er eerst een adviesge-
sprek bij de klant thuis plaats. De adviseur van ISOenergy kijkt dan 
meteen of de muren geschikt zijn. Elmer: “Er moet bijvoorbeeld wel 
een ruimte van 3 tot 4 centimeter aanwezig zijn. En als er al isolatie 
is aangebracht, is het meestal niet rendabel om er ‘dan maar wat 
bij te spuiten’. Tot slot checken we de staat van voegwerk en tegels, 
want als er grote gaten en scheuren aanwezig zijn, moeten die eerst 
verholpen worden.” ISOenergy werkt met twee spouwmuurisolatie-
producten: EPS-parels van AddGreen en de al eerder genoemde wol 
van Knauf. Beide producten zijn ademend, hebben een uitstekende 
vochtbalans en een hoge isolatiewaarde. 

Welk product in welke situatie het best past, bespreekt de adviseur 
met de klant. “Het hangt af van zaken als grondwaterstand, buiten-
schil en windrichting”, aldus Elmer. Beide producten worden inge-
spoten via boorgaten. “Het boorpatroon ziet er uit als de vijf van 
een dobbelsteen. Elke vierkante meter bevat zo’n twee gaten. Als 
we klaar zijn, smeren we ze weer dicht. Uiteraard in de kleur van 
de bestaande voegen; je zíet aan niets dat we geweest zijn, maar je 
vóélt het wel: de binnenwand voelt veel warmer en de stookkosten 
verminderen door deze maatregel met zo’n 20 tot 30 procent.”

Vloerisolatie 

Ook voor het isoleren van de vloer heeft ISOenergy twee oplossingen:
een matrasfolie tegen de onderkant van de vloer dat wordt gevuld 
met EPS-parels van Neopixels en een laag parels op het zand van de 
kruipruimte. Elmer: “De eerste oplossing heeft onze voorkeur, omdat 
je altijd meer wint door isolatie direct tegen wand, dak of muur. 
Maar als een kruipruimte niet hoger dan 50 cm. is, kunnen we die 
oplossing niet toepassen en moeten we uitwijken naar parels op 
het zand. Met beide oplossingen bespaar je 10 tot 15 procent. Dat 
is misschien niet zoveel als bij dak- en spouwmuurisolatie, maar het 
wooncomfort verbetert misschien wel het meest, zeker als je vloer-
isolatie met vloerverwarming combineert. Je hebt na ons bezoek 
geen last meer van koude voeten door kilte die van de bodem
optrekt.”

Kijk voor meer informatie op www.isoenergy.nlElmer van Gurp









Een huis van toen
met het wooncomfort van nu

De nieuwbouwwoningen die Goetheer & Huissoon bouwt, 
voldoen allemaal aan de meest recente eisen op het
gebied van duurzaamheid en energieverbruik. Maar
natuurlijk willen ook woningeigenaren van bestaande
woningen een relevante stap zetten om hun woning 
duurzaam en energiezuinig te maken. Ook daarbij speelt 
Goetheer & Huissoon een rol. “Onze kracht is dat we als 
bouwbedrijf een sterk netwerk van partners hebben op 
dit gebied. Daarbij hebben wij een coördinerende rol. 
We zorgen dat alle werkzaamheden op elkaar afgestemd 
zijn, zowel op het gebied van techniek als wat betreft de 
planning. Daarmee ontzorgen we woningeigenaren.”

Matjan Minnaard is directeur bij Goetheer & Huissoon in Kapelle. 
Dit bedrijf combineert twee disciplines in één bedrijf. De combinatie 
van bouwbedrijf en interieurbouw maakt van Goetheer & Huissoon 
een veelzijdige partner voor uiteenlopende bouw- en verbouw-
projecten. “Voor het bouwen en verbouwen van woningen weten 
particulieren in heel Zeeland ons te vinden. Bij verbouwingen kun je 
denken aan kleine aanpassingen aan een woning, maar steeds vaker 
worden we ingeschakeld om bestaande, iets oudere woningen com-
pleet te strippen en bijna als nieuw weer terug op te bouwen. Op die 
manier kun je het authentieke karakter van een woning behouden 
en genieten van hedendaags, duurzaam wooncomfort.”

Rigoureus of stapsgewijs aanpassen

De woningen waarover Matjan spreekt, dateren van ongeveer 1980 
en de jaren daarvoor. “Het is vanzelfsprekend echt maatwerk wat 
we in zulke woningen doen. Soms pakken we alles in één keer aan, 
maar natuurlijk zijn er ook woningeigenaren die een dergelijke
upgrade stapsgewijs uitvoeren en elk jaar iets doen aan hun
woning.” Matjan vertelt dat hij soms zelfs meegaat om een woning 
te bezichtigen, nog voordat deze is aangekocht. “Op die manier kan 
ik meekijken en de potentiële kopers adviseren en informeren over 
de mogelijkheden.”

Verduurzamen

Als Matjan en zijn collega’s in een bestaande woning aan de slag 
gaan, kan vrijwel alles worden aangepakt en verbeterd. “We zien 
dat er veel vraag is naar vloerverwarming. Logisch, dat is duurzaam, 
biedt veel wooncomfort, is te combineren met een cv-ketel, warm-
tepomp en zelfs een waterstofketel. Ook isolatie en ventilatie zijn 
erg belangrijk; die twee gaan echt samen. Waar mogelijk werken we
samen met ISOenergy. Soms plaatsen we stucwerk of steenstrips aan 
de buitenkant, met een dikke laag isolatie ertussen of we werken aan 
de binnenzijde met voorzetwanden. En verder vervangen we regel-
matig kozijnen en het glas. Dubbelglas van dertig jaar geleden, kun 
je nu feitelijk vergelijken met enkelglas. Daar is dus veel winst te 
behalen.”

Volledig ontzorgen

De kracht van Goetheer & Huissoon is volgens Matjan dat woning-
eigenaren op deze manier volledig ontzorgd worden. “Samen met 
onze gespecialiseerde partners regelen we alles van A tot Z. 
We kunnen woningen desgewenst sleutelklaar opleveren, inclu-
sief schilderwerk en vloerafwerking. Zelfs over mogelijke subsidies
geven we advies. Op deze manier maken we de stap naar het
verduurzamen van een bestaande woning zo eenvoudig en
zorgeloos mogelijk.”
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Saman groep en AgriSnellaad
samen vooruit in duurzame mobiliteit

Het zal niemand ontgaan zijn; het hoge aantal elektrische 
auto’s op de weg. In Nederland reden dit jaar al 275.000 
volledig elektrische auto’s rond. Ten opzichte van begin 
2021 is dit ruim 60% groei. Een comfortabele en duur-
zame ontwikkeling. In 2030 verwachten we maar liefst 
2 miljoen elektrische auto’s in Nederland. In Zuidwest-
Nederland vind je bijna 300 openbare laadpalen van 
Agrisnellaad en de Saman Groep realiseerde al 600
installaties op eigen oprit.  Samen zijn deze twee partijen 
koploper als het aankomt op duurzame mobiliteit, hoog 
tijd om in gesprek te gaan met Daniël Lodders (algemeen 
directeur Saman Groep) en Roel Clement (manager charge 
AgriSnellaad).

Ondertussen werken de Saman Groep en AgriSnellaad al een tijdje
samen. De ambitie lijkt duidelijk, maar Roel licht deze graag nog 
even toe; “Met steeds meer elektrische rijders onderweg is er
behoefte aan een goed gefaciliteerd laadnetwerk, zodat niemand 
stil komt te staan. AgriSnellaad en de Saman groep delen de 
ambitie om duurzame mobiliteit voor iedereen bereikbaar te maken. 

We hebben aan elkaar een sterke partner: AgriSnellaad is immers 
de grootste aanbieder in Zeeland voor openbare en zakelijke laad-
palen en de Saman Groep is koploper in laadpalen op eigen oprit 
binnen haar regio. Samen kunnen we de hele markt bedienen in 
Zuidwest-Nederland op het gebied van elektrisch laden. Ook zien 
we door onze gezamenlijke activiteiten dat er veel interesse is in 
elektrisch rijden. We organiseerden afgelopen jaar een webinar met 
meer dan 500 aanmeldingen en organiseerden ook een evenement 
waar honderden mensen kennis maakten met elektrisch rijden.”

Ook krijgen we regelmatig de vraag of elektrisch rijden nu echt 
duurzamer is. De accu moet immers ook geproduceerd worden. 
Daniël licht graag toe hoe dit zit; “Daar kunnen we kort over zijn, 
elektrisch rijden is zeker duurzamer! Als we kijken naar de CO₂-uit-
stoot tijdens het rijden en de productie zien we dat na 220.000km 
rijden de CO₂-uitstoot van een elektrische auto 17.000kg is van een 
benzine auto 42.900kg. En heb je zonnepanelen op jouw dak? 
Dan is de CO₂-uitstoot natuurlijk nog veel minder.

Tot slot kijken we graag vooruit. De visie van de heren is niet heel 
verschillend; “We verwachten in de komende jaren een grote groei 
in de particuliere markt. Er komen namelijk steeds meer elektrische 
occasions beschikbaar waar men ook subsidie op krijgt. Zo worden 
elektrische auto’s voor de particulier veel beter bereikbaar. Ook is het 
voornemen om vanaf 2025 nieuwe leaseauto’s verplicht elektrisch
te maken. De vraag is eigenlijk niet of je elektrisch gaat rijden, maar 
wanneer. Eén ding is zeker, wij zijn er klaar voor.” Sluiten Roel en 
Daniël af.
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 Roel Clement en Daniël Lodders

Daniël Lodders en Roel Clement








